
naji je društvu dovolilo skoz tri leta — vsako 
leto po 300 fl., ko je uvidelo dobrodejne na
mene našega sadjerejskega društva. Na društ
veno prošnjo, katero je, kakor navadno, z uspe
hom priporočal g. M. Vošnjak v staj. dežel, 
zboru, se je društvu dovolilo za leto 1886 pod
pore 300 fl. Navzočni društveniki to z vese
ljem jemljejo na znanje. Kakor iz enih ust 
zadoni po vsej dvorani g. M. Vošnjaku zaslu
žena zahvala za njegovo požrtvovalno brižnost. 
Iz tajnikovega poročila naj sledi skrčeni po
snetek: Društvu je od začetka, to je od novem
bra 1882 do danes pristopilo 408 udov; med 
temi je 16 ustanovnikov in sicer so: p. n. gg. : 
dr. Josip Srnec, odvetnik v Celji; dr. G. Ipavic 
zdravnik v Št.Jurji; M. Vošnjak dež. in drž. 
poslanec v Celji: Franc Lenček, veleposestnik 
na Blanci; dr. Jakob M. Stepischnegg. milost, 
knez in škof v Mariborn; dr. B. Glančnik, od
vetnik v Mariboru; dr. Josip Vošnjak v Ljub
ljani ; Josip Kronvogel v Celji; Ferdo Črnovšek 
načelnik kr. brzojava v Zagrebu (sedaj v pokoji 
v Krškem); Ivan Črnovšek, gostilničar v Za
grebu ; Dragotin Zupane, posestnik na Pris tovi ; 
Janez Modic, župnik na Prihovi; Juri j Žmavc, 
župnik na Remšniku; Andrej Podhostnik, ka
plan v Št.Jurji; Matija Kavčič, trgovec v St.
Jurji. 

Razven teh pa so še društvo podpirali: 
Nj. ekscelencija mil. knez in škof Mariborski, dr. 
J . M. Stepischnegg; slavne „Posojilnice" v Sev
nici, v Celji, v Mariboru; slavni okraj, zastopi 
v Celji, v Ptuji, v Kozjem, v Slov.Gradci, na 
Vranskem, v Ormoži; slav. kmetijska družba 
v Gradci; vis. ministerstvo za poljedelstvo na 
Dunaji ; slav. dež. odbor štajerski; dalje šteje 
društvo več zvestih svojih podpornikov, ki so 
na ta ali oni način darovali ali zdatno pospe
ševali, da se je naša zadnja razstava v Sevnici 
lanskega leta tako izvrstno obnesla. 

Društvo je po raznih krajih Spod.Štajer
ske naprosilo in postavilo 90 poverjenikov, ka
teri naj bi nabirali ude in sploh pospeševali 
uresničenje društvenih namenov; med temi jih 
je sicer precejšnje število ostalo „neskrbnih", a 
večina vender domoljubno in vspešno deluje. 

Društvo je imelo 15 zborovanj, oziroma 
odborovih sej; obravnave v teh zborovanjih, 
oziroma sejah so se i tak ob svojem času v do
mačih listih poročale, vender naj tu omenim 
nekaterih. V Makolah se je ustanovila podruž
nica. V BudimPešti je bilo društvo na letoš
nji razstavi odlikovano z veliko razstavno sve
tinjo. Društvo si bode najelo za naprej stal
nega vrtnarja. Na vse okrajne zastope na 
Spod.Štajerji so se razposlale prošnje, oziroma 
priporočila, da se napravijo v vsakem okraji 
okrajne drevesnice in še več drugih. 

Iz blagajnikovega poročila povzamemo, 
da je imelo društvo letos 491 fl. 32 kr. dohod

Cesarjevič Rudolfovo sadjerejsko društvo 
za Spod. Štajer. 

Dne 27. decembra t. 1. je ces. Rud. sadje
rejsko društvo zborovalo v Šmarji pri Jelšah. 
Iz zapisnika št. 15 naj sledi tu posnetek ob
ravnovanega vzporeda. Po kratkem pozdravu 
na navzočne predsednik, g. dr. G. Ipavic otvori 
zborovanje ter prejde na svoje poročilo. Med 
drugim omenja, da društvo stoji na črstvih no
gah, razširja bolj in bolj svoj delokrog z uspe
hom; slav. ministerstvo za poljedelstvo na Du

Gospodarske stvari. 



kov in 139 fl. 76 kr. stroškov, ostaja torej še 
v blagajnici 351 fl. 56 kr. Vsa ta poročila se 
jemljo od strani zbranih z odobravanjem na 
znanje. 

Temu sledi govor g. predsednika, kate
rega jedro je bilo priporočilo sadjerejcem in 
kmetom, da naj svoja sadna drevesa požlaht
njujejo; on je dokazoval veliko razliko med 
žlahtnim drevjem in med divjaki, kazaje na 
razstavljeno množico sadja požlahtnjenih dre
ves in na sad nepožlahtnjenih dreves ali pa 
sploh sadja slabih sort. Tudi že odrasla dre
vesa se dado požlahtniti — po vejah, vendar 
naj se v enem letu ne požagajo vse veje, am
pak vsako leto naj se požlahtni nekaj vej, dok
ler pridejo vse na vrsto. Pokaže tudi novo 
praktično cepljenje z viličastimi rogovilicami 
in zato nalašč priredjeni. špičastemu žlebiču 
podoben nožič. On podučuje posebno povpra
šujoče kmetovalce o zadevi cepljenja, jenemu 
na to, drugemu odgovarjajoč na druga vprašanja; 
imenuje jim s seboj prinesena jabelka s pravimi 
imeni itd. Govor o pbžlahtnjenji vinske t r t e 
g. Skaze je izostal, ker g. Skaza meni, da bi 
to večini današnjih poslušalcev i tak utegnilo 
znano biti, obljubi pa govoriti, kadar bo več 
kmetskih vinorejcev navzočnih. 

Zbor sprejme soglasno predlog, da se iz
reče zahvala za prijazno vzprejemanje naših 
poročil slav. uredništvom „Slov. Gospodarja", 
„Slov. Narodu" in „Siidstr. Post". — Za tem 
g. predsednik zborovanje sklene. 

Št.Jurij ob juž. želez. 20. dec. 1885. 
V a l . J a r e , tajnik. 

Sejmovi. Dne 2. jamivarija v Bučah in 
na Vrenski gori : dne 7 jan. v Lučanah, na 
Ptuju, v Radgoni; dne 8. v Gradcu. 


